



敬啟者：

### 五月份綜合通告

茲有下列事項請家長留意，並簽妥相關回條，各項資料茲臚列如下：

#### 一、學與教

1	統一測驗及派發學生持續評估報告	(中一至中五級適用)	P. 2
2	第二學段考試安排	(中一至中五級適用)	P. 2
3	訂購《高中校本閱讀理解練習冊》(中四級)	(中四級適用)	P. 2

#### 二、學生生活

4	「傳訊週」活動及講座	(全校適用)	P. 3
---	------------	--------	------

#### 三、其他事項

5	學校校曆表留意事項	(全校適用)	P. 3
---	-----------	--------	------

#### 四、回條部份

6	A) 五月份綜合通告回條	(全校填寫)	P. 3
7	B) 訂購《高中校本閱讀理解練習冊》回條	(中四級填寫)	P. 3

#### 五、附件

8	附件一：統一測驗時間表	(中一至中五級適用)	P. 4-5
9	附件二：統一測驗規則	(中一至中五級適用)	P. 6

各位家長有任何查詢或建議，請與學校聯絡（電話：2792 6712）。

此致  
各位家長



甘陳富文校長 謹啟

二零二二年五月十一日

聖經金句：天使向瑪利亞說：「萬福！充滿恩寵者，上主與妳同在！」(路 1：28)

## 一. 學與教

### 1. 統一測驗及派發學生持續評估報告(中一至中五級適用)

本學年之中一至中五級統一測驗將於 2022 年 5 月 30 日至 6 月 2 日舉行，茲有下列安排須通知各位家長：

- a) 統一測驗期間仍安排每日早會，所以上課時間仍按平日一樣，即上午 7:55 有預備鐘，上午 8:00 早會，逾時作遲到處理。
- b) 初中設溫習時段，請督促學生帶備書本或筆記以作溫習之用。
- c) 學生不得提早離開測驗場地。
- d) 請敦促學生穿著整齊校服回校參加統一測驗。
- e) 為預備統一測驗，學校會勸喻學生不應留校打球、嬉戲等，煩請各家長協助督促學生放學後盡早回家溫習。
- f) 學校已預留學額，供本學年中一至中五級未達升班要求的學生留班之用，以幫助學生提升各學科的基礎。下學年學校會把中四級選修科名額優先給予本學年中三級升班學生，故中四級留班學生只可選擇有剩餘學額之選修科目。而中四級與中五級的選修科課程架構有所不同，下學年中五留班學生不一定能夠繼續修讀原來的選修科。為避免遇上課程銜接的問題，中四及中五學生應珍惜機會，努力學習，以爭取好成績，順利升班，完成高中課程。
- g) 隨函另派發相關之統一測驗時間表(附件一)及統一測驗規則(附件二)，學生須依照時間表返校測驗。
- h) 如統一測驗期間遇有惡劣天氣引致停課，該日所測驗之科目將會另作安排。換言之，全部統一測驗之日期、時間及應考科目，一律按照隨函附上之時間表進行，除非另有通知。
- i) 各科老師將陸續向學生宣佈測驗範圍，學校亦會於 5 月 12 日前把測驗範圍上載校網(網址：<https://www.sts.edu.hk/>)，以供參閱。
- j) 學生在統測節遲到，須取得「遲到紙」，再到課室按監考老師指引入座進行測驗，該學生不會得到額外時間作答。學生缺席統一測驗，不獲安排補測。遲到及缺席的安排基本上按考試常規處理。
- k) 各科統一測驗成績將計算入第二學段成績，評分比重將佔相關科目或該科分卷平時分不少於 20%。敬請督促 貴子弟勤加溫習功課。
- l) 學校會於 6 月 30 日派發學生持續評估報告，讓家長了解 貴子弟在各科的學習表現。

上述事項，煩請各家長留意。如有查詢，請致電 2792 6712 與高國華副校長聯絡。

### 2. 第二學段考試安排(中一至中五級適用)

由於暑假日期更新，第二學段考試將延至 7 月 11 日至 22 日舉行，7 月 25 至 27 日為考試檢討及對卷日，詳情稍後公佈。

### 3. 訂購《高中校本閱讀理解練習冊》(中四級適用)

考評局已通過優化高中核心科目方案，有關科目的優化措施於 2021-22 學年在高中四級推行。應考 2024 文憑試中國語文科卷一除 12 篇指定文言篇章外，課程內另有教育局之建議篇章。為協助 貴子女備考 2024 年中文科，星凱出版社編製《高中校本閱讀理解練習冊》，早前因疫情關係停止面授，現復課後為學生訂購，金額將於 貴子女之電子錢包扣除。如有任何查詢，請致電 2792 6712 與蘇惠芬助理副校長聯絡。

書目	金額
《高中校本閱讀理解練習冊》	\$99

## 二、學生生活

### 4. 「傳訊週」活動及講座（全校適用）

2022年5月16日至20日為本校「傳訊周」，本年傳訊周主題為「生命的神奇光輝」。整個星期的傳訊周活動包括：早會分享、小息攤位活動、「生命小故事」分享、圖書館書展、電影欣賞等活動。在5月20日中午將為全校學生安排傳訊講座，於第七、八節課到學校禮堂參與講座，詳情如下：

日期：	2022年5月20日（星期五）
活動時間：	下午12:10-1:20
活動地點：	學校禮堂及課室
主講嘉賓：	蘇樺偉先生（香港退役田徑項目傷健運動員、多項世錦賽及奧運冠軍得主）

## 三、其他事項

### 5. 學校校曆表留意事項（全校適用）

2022年6月3日（星期五）為端午節假期，當日學生不用上課。

## 四、回條部份

2021-2022 年度第 06 號通函

### (A) 五月份綜合通告回條（全校填寫）

敬覆者：本人已詳閱【五月份綜合通告】，並知悉各項有關安排。

家長附言（若有）：\_\_\_\_\_

此 覆  
西貢崇真天主教學校（中學部）

學生姓名：\_\_\_\_\_

班 級：\_\_\_\_\_ 學號：\_\_\_\_\_

家長簽署：\_\_\_\_\_

日 期：二零二二年\_\_\_\_\_月\_\_\_\_\_日

註：班主任收齊回條於5月20日前交回校務處朱先生。

2021-2022 年度第 06 號通函

### (B) 訂購《高中校本閱讀理解練習冊》回條（中四級填寫）

敬覆者：本人已知悉訂購《高中校本閱讀理解練習冊》事項，並同意透過學校訂購教材。

書目	金額
《高中校本閱讀理解練習冊》	\$99

此 覆  
西貢崇真天主教學校（中學部）

學生姓名：\_\_\_\_\_

班 級：\_\_\_\_\_ 學號：\_\_\_\_\_

家長簽署：\_\_\_\_\_

日 期：二零二二年\_\_\_\_\_月\_\_\_\_\_日

註：請於5月20日（星期五）前將回條交班主任，費用將於6月6日（星期一）於電子錢包內扣除。

西貢崇真天主教學校(中學部)  
統一測驗 (2021 - 2022)  
時間表

附件一  
Appendix I

中一、中二 及 中三

	30/5/2022 星期一	31/5/2022 星期二	1/6/2022 星期三	2/6/2022 星期四
8:00 - 8:15	早 會			
8:15 - 9:15	溫 習 時 段			
9:15 - 9:40	小 息			
9:40 - 10:40	中文	英文	數學	生活與社會(中一及中二)/ 地 理 (中三)
10:40 - 11:00	小 息			
11:00 - 12:00	宗教及道德教育	中史	綜合科學	

西貢崇真天主教學校(中學部)  
統一測驗(2021 - 2022)  
時間表

附件一  
Appendix I

中四 及 中五

	30/5/2022 星期一	31/5/2022 星期二	1/6/2022 星期三	2/6/2022 星期四
8:00 - 8:15	早 會			
8:15 - 9:15/ 8:15 - 9:45	中文 8:15 - 9:45	英文(I)(Reading) 8:15 - 9:45	數學 8:15 - 9:45	中四級 公民與社會發展科 8:15 - 9:15  中五級 通識教育科 8:15 - 9:45
9:45 - 10:15	小 息			
10:15 - 11:45/ 10:15 - 12:15	英文(III)(Listening) 10:15 - 12:15	選修(1) 10:15 - 11:45	選修(2) 10:15 - 11:45	M1 10:15 - 11:45

## 西貢崇真天主教學校（中學部）

### 統一測驗規則

1. 學生必須遵照監考老師的指示，於統一測驗開始前十分鐘進入試場，並按座位表入座。
2. 學生必須將筆記、書籍及個人物品(包括已關掉的手提電話、平板電腦及具文字顯示功能的智能手錶)放入一個附有拉鍊或鈕扣的手提包內，並將袋口拉上拉鍊或扣好，於統一測驗開始前放在椅子下面。
3. 試場內外學生應保持肅靜。
4. 學生遲到
  - 4.1 學生在統一測驗開始後抵達試場，須先到校務處取得「遲到紙」，再按照監考老師指引入座。該學生不會得到額外時間作答。
5. 學生早退
  - 5.1 所有學生不得提早離場。
6. 在統一測驗進行中，倘若學生違反以下規則，有關科目成績會被扣分，甚至可能被取消全部測驗成績：
  - 6.1 學生的衣袋內、身上、桌上或抽屜內有筆記、書籍或任何電子器材 [例如：手提電話、平板電腦、電子字典、具文字顯示功能的智能手錶等 ]。
  - 6.2 學生攜帶的電子器材，例如手提電話/ 智能手錶/ 備有響鬧功能的物品未有關掉，甚至發出聲響。
  - 6.3 統一測驗開始前學生開始書寫。
  - 6.4 學生使用沒有「H. K. E. A. A. APPROVED」或「H. K. E. A. APPROVED」標籤的計算機。
  - 6.5 學生在監考老師宣布立即停筆後或收集答卷時，仍繼續書寫。
  - 6.6 學生搗亂秩序，如發出聲響滋擾他人。
  - 6.7 學生作弊。
7. 學生缺席：
  - 7.1 學生若於統一測驗缺席將不獲安排補測。



11<sup>th</sup> May, 2022

Dear Parents / Guardians,

**May Circular**

Below are some special notes that need your attention. Please read them and return the reply slip to the class teacher.

**A. Learning and Teaching**

1	Uniform Test and Distribution of the Continuous Assessment Reports	(For S1-S5 Students)	P.8
2	Arrangement of The Second Term Examination	(For S1-S5 Students)	P.8
3	Order School-based Chinese Reading Comprehension Exercise for HKDSE (For S4 Students)	(For S.4 Students)	P.8

**B. Student Life**

4	Mission Week and Mission Talk	( For All Students )	P.9
---	-------------------------------	----------------------	-----

**C. Others**

5	School Calendar Reminder	(For All Students)	P.9
---	--------------------------	--------------------	-----

**D. Reply Slip**

6	A) May Circular – Reply Slip	(For All Students)	P.9
7	B) Order School-based Chinese Reading Comprehension Exercise for HKDSE – Reply Slip	(For S.4 Students)	P.9

**E. Appendixes**

8	Appendix I : Uniform Test Timetable	( For S1-S5 Students )	P.10-11
9	Appendix II : Uniform Test Regulations	( For S1-S5 Students )	P.12

Should you have any enquiries, please feel free to contact us at 2792 6712.

Yours sincerely,



Principal  
Ms KUM CHAN Fu-man

Bible Verses : The angel coming to Mary, he said, "Hail, favored one! The Lord is with you." (Luke 1:28)

**A. Learning and Teaching****1. Uniform Test and Distribution of the Continuous Assessment Reports (For S1 to S5 Students)**

The uniform test for S1 to S5 students will be held from 30<sup>th</sup> May to 2<sup>nd</sup> June, 2022. Please take note of the following arrangements:

- a) During the uniform test period, morning assembly will be conducted every day. Therefore, the school day starts as usual. The bell rings at 7:55 am and 8:00 am for preparation and morning assembly respectively. Students who arrive after this time shall be treated as latecomers.
- b) Revision period is arranged for junior form students. Parents please supervise your children to bring appropriate textbooks or notes for revision.
- c) Students are not allowed to leave early during the uniform tests.
- d) Students shall wear standard school uniforms.
- e) In order to help students spend more time preparing for the uniform test, students are advised not to stay in school for any ball games or activities. Parents shall urge your child to go home as soon as possible for revision.
- f) Places for repeaters are reserved in S1 to S5 for students who do not meet the criteria for promotion so as to develop better foundation for these students. However, priority for S4 elective subjects (2022/2023) will be given to S3 students this year (2021/2022). Therefore, students repeating S4 can only choose from the electives dependent upon the availability. Besides, the curriculum frameworks of S4 and S5 may be different and thus there is no guarantee that the S5 repeaters can remain in the same elective subjects as this year. In light of this, S4 and S5 students should maximize the opportunity and study hard to achieve the best results so as to accomplish the Senior Secondary Curriculum smoothly.
- g) Enclosed please find the uniform test timetable 2021/22 (Appendix I) and uniform test regulations (Appendix II). Students should sit for the uniform test according to the timetable.
- h) If there is bad weather during the uniform test period and any school closure is announced, the tests on that day will be rescheduled. All test date, time, and subjects concerned will be proceeded in accordance with the uniform test timetable until further notice.
- i) Subject teachers will soon announce the tests' syllabus. The school will upload all the syllabi to the school website at <https://www.sts.edu.hk> before 12<sup>th</sup> May, 2022.
- j) Students who are late during the week of the uniform test shall get the late-comer slips before reporting to the test centers. Students will NOT be given extra time to compensate for any time lost. No supplementary tests will be given for absentees. Late and absentee arrangements are generally handled according to the examination routine.
- k) All uniform test results will be included in the second term and will take up at least 20% of the total subject marks. Parents please urge your child to study hard and prepare well for the uniform test.
- l) The school will distribute a continuous assessment report on 30<sup>th</sup> June to let parents know about the performance of your children in various subjects.

Should you have any enquiries, please contact Vice-principal Mr. KO Kwok-wah at 2792 6712.

**2. Arrangement of The Second Term Examination (For S1-S5 Students)**

Due to the renewal of the summer holiday dates, the second term examination will be postponed. The examination will be held from 11<sup>th</sup> to 22<sup>nd</sup> July and 25<sup>th</sup> to 27<sup>th</sup> July will be the dates for examination review. All the details will be announced later.

**3. Order School-based Chinese Reading Comprehension Exercise for HKDSE (For S4 Students)**

The Examination Authority has accepted the optimising proposals of the four senior secondary core subjects including Chinese Language. The DSE examination content not only include the 12 specified Chinese Classical texts, but also 8 suggested pieces. In order to help students preparing for the public examination, the publisher (星凱出版社) has edited the following textbook for students:

Item	Price
School-based Chinese Reading Comprehension Exercise for HKDSE	\$99

Fees will be deducted from e-Wallet. Should you have any queries, please contact Ms. SO Wai-fan at 2792 6712.



**B. Student Life**

**4. Mission Week and Mission Talk (For All Students)**

The school Mission Week will be held from 16<sup>th</sup> to 20<sup>th</sup> May, 2022. The theme of this year is “Life is Bright, Life is a Miracle!” During the Mission Week, different sharing sessions will be organized for the morning assemblies while mini games related to core value “Life” will also be held in the recesses. Sharing for the stories of life, book exhibitions in the library and movie playing will also be arranged.

A mission talk arranged for all students will be held at noon of 20<sup>th</sup> May 2022. The details are shown below:

Date :	20 <sup>th</sup> May, 2022 (Friday)
Time :	12:00-1:20 pm
Venue :	School Hall and Classrooms
Guest speaker :	Mr. So Wa Wai, a retired athlete from Hong Kong, the Paralympic Games athletics competitions champion, List of Paralympic records in athletics #200 m

**C. Others**

**5. School Calendar Reminder (For All Students)**

3<sup>rd</sup> June, 2022 (Friday) is Tuen Ng Festival. There will be no school on that day.

**D. Reply Slips**

Ref: 2021-2022 / No.6

**(A) May Circular - Reply Slip (For All Students)**

To: Sai Kung Sung Tsun Catholic School (Secondary Section)

I have read and understood the May Circular in detail.

Parent’s suggestions (if any) : \_\_\_\_\_

Student’s Name: \_\_\_\_\_

Class: \_\_\_\_\_ Class No: \_\_\_\_\_

Parent’s signature: \_\_\_\_\_

Date: \_\_\_\_\_

Remarks: Form teachers should collect and submit the reply slips to Mr. CHU at the General Office on or before 20<sup>th</sup> May, 2022.

Ref: 2021-2022 / No.6

**(B) Order School-based Chinese Reading Comprehension Exercise for HKDSE - Reply Slip (For S4 Students)**

To: Sai Kung Sung Tsun Catholic School (Secondary Section)

I have read and understood the arrangement. I agree to order the following textbook through the school.

Item	Price
School-based Chinese Reading Comprehension Exercise for HKDSE	\$99

Student’s Name: \_\_\_\_\_

Class: \_\_\_\_\_ Class No: \_\_\_\_\_

Parent’s signature: \_\_\_\_\_

Date: \_\_\_\_\_

Remarks: The reply slip should be signed and returned to the class teacher by 20<sup>th</sup> May, 2022 (Friday). Fees will be deducted from e-Wallet on 6<sup>th</sup> June, 2022 (Monday).

**SAI KUNG SUNG TSUN CATHOLIC SCHOOL ( SECONDARY SECTION )**

**UNIFORM TEST ( 2021 - 2022 )**

**TIMETABLE**

附件一 Appendix I
-------------------

S.1 ,S.2 and S.3

	30/5/2022 Monday	31/5/2022 Tuesday	1/6/2022 Wednesday	2/6/2022 Thursday
8:00 – 8:15	Morning Assembly			
8:15 – 9:15	Studying Period			
9:15 – 9:40	Recess			
9:40 – 10:40	Chinese	English	Mathematics	Life & Society (S.1 & S.2)/ Geography (S.3)
10:40 – 11:00	Recess			
11:00 – 12:00	Religious and Moral Education	Chi. History	Integrated Science	

**SAI KUNG SUNG TSUN CATHOLIC SCHOOL ( SECONDARY SECTION )**  
**UNIFORM TEST ( 2021 - 2022 )**  
**TIMETABLE**

附件一 Appendix I
-------------------

S.4 and S.5

	30/5/2022 Monday	31/5/2022 Tuesday	1/6/2022 Wednesday	2/6/2022 Thursday
8:00 – 8:15	Morning Assembly			
8:15 – 9:15/ 8:15 – 9:45	Chinese  8:15 – 9:45	English(I)(Reading)  8:15 – 9:45	Mathematics  8:15 – 9:45	S4: Citizenship and Social Development 8:15 – 9:15  S5: Liberal Studies 8:15 – 9:45
9:45 – 10:15	Recess			
10:15 – 11:45 / 10:15 – 12:15	English (III) (Listening)  10:15 – 12:15	Elective subjects (1)  10:15 – 11:45	Elective subjects (2)  10:15 – 11:45	M1  10:15 – 11:45

**Sai Kung Sung Tsun Catholic School (Secondary Section)**  
**Uniform Test Regulations**

1. All candidates must follow the instructions given by invigilators. You should enter the test venue 10 minutes before the test starts and sit according to the seating plan assigned.
2. All candidates must put all notes, books and personal belongings (such as the off-mode mobile phones, tablets and smart watches with word-display function) in a bag that can be properly closed with a zip/buckle etc. The bag must be properly closed and placed under the chair.
3. Candidates must keep silent inside/outside the test venue.
4. Punctuality of candidates.
  - 4.1 If candidates arrive at the test venue after the test starts, they should take the “Late Record Sheet” from the General Office. The seat will be assigned by the invigilator. Candidates will NOT be given extra time to compensate for any time lost.
5. Leave early of candidates.
  - 5.1 All candidates are not allowed to leave the test venue early.
6. If candidates violate the following regulations in the test, they will be subject to a mark penalty or subject downgrading and may even be disqualified from the whole test.
  - 6.1 Any articles such as notes, books and all kinds of electronic devices (e.g. mobile phones, tablets, electronic dictionaries, smart watches with word-display facilities) are found on the desk or in the drawer of the desk, in the pockets or on the body of the candidates during a test.
  - 6.2 If candidates are found to have any electronic devices (including mobile phones) switched on, and even the mobile phones or the alarms ring during a test.
  - 6.3 Candidates start writing before the test.
  - 6.4 Candidates use the calculators without the label of “H.K.E.A.A.APPROVED” or “H.K.E.A.A.APPROVED”.
  - 6.5 If candidates continue writing when the announcement of “Time’s up” or “stop working” is made by the invigilator.
  - 6.6 Candidates who misbehave or act maliciously (e.g. making noise) in such a way that they upset the conduct of the test.
  - 6.7 Candidates proved to have cheated.
7. Handling cases of absence during test.
  - 7.1 Make-up test will NOT be given to students who were absent from the test.